

COLONEL G.M. GRENIER- LACHANCE, CD

**DIRECTOR MILITARY CAREERS
ADMINISTRATION**



Colonel Grenier-Lachance joined the Canadian Armed Forces in Quebec City, Québec, in 2002 as a Logistics Officer. He completed a master's degree in 2008 after completing a semester in Indonesia to work on an applied supply chain project with the Canadian Red Cross.

Colonel Grenier-Lachance was first posted to 5 Service Battalion in Valcartier and served in various staff and platoon command positions. He was then posted to the 1st Battalion Royal 22e Régiment as Quartermaster. During that time, he deployed to Afghanistan at a time when the Battle Group completed the last combat mission and consolidation in Kandahar. During the tour, he served as Battle Group Quartermaster and S4 Plans. He then occupied staff positions within 5 Canadian Mechanized Brigade Group and was posted in 2012 to Ottawa to work at Canadian Army Headquarters, as G4 Defence Resource Management Information System (DRMIS) and then G4 Operations 3 (Continental). In 2014, he was posted to 1 Service Battalion in Edmonton to serve in the position of Officer Commanding Supply Company. After completing the Joint Command and Staff Program in 2017, he was posted to Ottawa to serve as Staff Officer and upon promotion to Lieutenant-Colonel, as Executive Assistant to the Commander Military Personnel Command. He was then appointed Commanding Officer of 1 Service Battalion in 2019. He then assumed command of the Operational Support Hub – South West Asia in Kuwait from July 2021 to July 2022. He was appointed to his current position as Director Military Careers Administration (DMCA) in 2022.

Colonel Grenier-Lachance is a graduate of the Royal Military College (RMC) Kingston and the Canadian Forces College, Toronto. He holds master's degrees in business administration (RMC) and Defence Studies (RMC).

COLONEL G.M. GRENIER- LACHANCE, CD

**DIRECTEUR ADMINISTRATION – CARRIERES
MILITAIRES**



Le colonel Grenier-Lachance a joint les Forces armées canadiennes à Québec, QC, en 2002 en tant qu'officier de logistique. Il a complété une maîtrise en 2008 après avoir fait un semestre en Indonésie où il a travaillé sur un projet de gestion de chaîne d'approvisionnement appliquée pour la Croix-Rouge canadienne.

Le colonel Grenier-Lachance a premièrement été muté au 5e Bataillon des services à Valcartier où il a occupé diverses fonctions d'état-major et de commandant de peloton. Il a ensuite servi au 1er Bataillon Royal 22e Régiment en tant que quartier-maître. Pendant ce temps, il est déployé en Afghanistan au moment où le groupement tactique complétait la dernière rotation de combat et la consolidation logistique vers Kandahar. Pendant ce déploiement, il a servi comme quartier-maître et S4 Plans du groupement tactique. Il a ensuite occupé différentes positions d'état-major au QG du 5e Groupe-brigade mécanisé du Canada et a ensuite été muté en 2012 à Ottawa pour travailler au QG de l'Armée dans la position de G4 Système d'information de la gestion des ressources de la défense (SIGRD) et ensuite G4 Ops 3 (continental). En 2014, il fut muté au 1er Bataillon des services à Edmonton en tant que commandant de la compagnie d'approvisionnement. Après avoir complété le Programme de commandement et d'état-major interarmées en 2017, il fut muté à Ottawa pour servir en tant qu'officier d'état-major et ensuite comme chef de cabinet du commandant du commandement du personnel militaire. Il a été appointé commandant du 1e Bataillon des services en 2019. Il a assumé le commandement du Carrefour de soutien opérationnel – Asie du Sud-Ouest au Koweït de juillet 2021 à juillet 2022. Il a pris ses fonctions comme Directeur administration – carrières militaires (DACM) en 2022.

Le colonel Grenier-Lachance est un gradué du Collège militaire royal du Canada (RMC) à Kingston et du Collège des forces canadiennes à Toronto. Il détient une maîtrise en administration des affaires (RMC) ainsi qu'une en études de la défense (RMCC).